

Elon Musk Launches XAI, an Artificial Intelligence

Company

Elon Musk, CEO of "Tesla", "SpaceX", and owner of "Twitter", has revealed the launch of a new artificial intelligence company, "xAI", with the aim of "understanding the true nature of the universe."

The team members behind xAI are former engineers at "DeepMind", "OpenAI", "Google Research", "Microsoft Research", "Twitter" and "Tesla", and have worked on projects including "DeepMind's Thousand Code". "OpenAI's GPT-3.5" chatbot, as well as "GPT-4".

Musk is positioning "xAI" to compete with companies like "OpenAI", "Google", and "Anthropic", which are behind leading chatbots like "ChatGPT", "Bard", and "Claude".

Source (AI-Arabiya.net Website, Edited)



إيلون ماسك يطلق شركة XAI للذكاء الاصطناعي

كشف الرئيس التنفيذي لشركة "تسلا"، و"سبيس إكس"، ومالك "تويتر"، إيلون ماسك، عن إطلاق شركة جديدة للذكاء الاصطناعي "xAI"، بهدف "فهم الطبيعة الحقيقية للكون".

وأعضاء الفريق وراء xAI هم من المهندسين السابقين في "DeepMind" و"OpenAI" و"غوغل للأبحاث" و"مايكروسوفت للأبحاث" و"تويتر" و"تسلا"، وقد عملوا في مشاريع بما في ذلك "ألف كود" من "ديب مايند" وروبوت الدردشة "GPT-3.5" التابع لـ "أوبن آيه أي"، وكذلك "GPT-4".

ويضع ماسك "xAI" للتحافس مع شركات مثل "OpenAI" و"غوغل"، و"Anthropic"، التي تقف وراء روبوتات الدردشة الرائدة مثل "ChatGPT" و"Claude" و"Anthropic".

المصدر (موقع العربية. نت، بتصريف)

The 10 Best International Destinations for Expatriates to Live in.. An Arab Country is on the List

Expats living in Mexico are among the happiest people in the world, according to a new report by Internations: The Global Community of People Who Live and Work Abroad.

Mexico ranks first as the best destination for expats, and the Expat Insider report ranks 53 destinations based on 5 indicators: quality of life, ease of settling in, working abroad, personal finance, and the "Expat Basics" index, which covers housing, management, language, and digital life.

The report showed that only one Arab country was among the top 10 global destinations for expatriates to live in, with Bahrain ranked ninth in the world.

Source (AI-Arabiya.net Website, Edited)



أفضل 10 وجهات دولية للعيش بالنسبة للمغتربين.. دولة عربية ضمن القائمة

يعدّ الوافدون الذين يعيشون في المكسيك من أكثر الأشخاص سعادة في العالم، وفقاً لتقرير جديد صادر عن "Internations" بعنوان: المجتمع العالمي للأشخاص الذين يعيشون ويعملون في الخارج.

وتحتل المكسيك المرتبة الأولى كأفضل وجهة للوافدين، ويصنف تقرير "Expat Insider" نحو 53 وجهة بناءً على 5 مؤشرات: جودة الحياة، وسهولة الاستقرار، والعمل في الخارج، والتمويل الشخصي، ومؤشر "أساسيات الوافدين"، الذي يغطي الإسكان والإدارة واللغة والحياة الرقمية.

وأظهر التقرير أن دولة عربية واحدة فقط، جاءت ضمن قائمة أفضل 10 وجهات عالمية للعيش بالنسبة للمغتربين، حيث احتلت البحرين المرتبة التاسعة عالمياً.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصريف)

This year.. Egypt to Become the Seventh Largest Economy in the World

The US investment bank "Goldman Sachs" predicted that China will become the largest global economy before 2075, with an estimated GDP of \$ 57 trillion, while India will surpass the United States to become the second pole in the global economy with a gross domestic product of \$ 52.5 trillion, surpassing the United States, which will come in third place with a total output of \$ 51.5 trillion.

According to the report, the Egyptian economy will rise to seventh place in the world, ahead of all European economies with a GDP exceeding \$ 10 trillion, while Indonesia, Nigeria, and Pakistan will be ranked fourth to sixth in the global ranking, provided that Germany, the largest European economy, remains in ninth place in the world behind Brazil.

Source (AI-Arabiya.net Website, Edited)



في هذا العام.. مصر ستصبح سابع أكبر اقتصاد بالعالم

توقع بنك الاستثمار الأمريكي "غولدمان ساكس"، أن تصبح الصين أكبر اقتصاد عالمي قبل حلول عام 2075، حيث قدر الناتج المحلي الإجمالي لها بـ 57 تريليون دولار، فيما ستتفوق الهند على الولايات المتحدة لتصبح القطب الثاني في الاقتصاد العالمي مع ناتج محلي إجمالي 52.5 تريليون دولار متجاوزة الولايات المتحدة والذي سنتفي في المرتبة الثالثة بناتج إجمالي 51.5 تريليون دولار.

وبحسب التقرير سيصعد الاقتصاد المصري إلى المرتبة السابعة عالمياً، متقدماً على كل اقتصادات أوروبا مع ناتج محلي إجمالي يتجاوز 10 تريليونات دولار، فيما ستكون إندونيسيا، ونيجيريا، وباكستان، أصحاب المراكز من الرابع إلى السادس في الترتيب العالمي، على أن تظل "ألمانيا" صاحبة أكبر اقتصاد أوروبي في المركز التاسع عالمياً خلف البرازيل.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصريف)

122 مليون جائع «جديد» في العالم

أظهر تقرير أعدته الأمم المتحدة، بالتعاون مع خمس وكالات متخصصة تابعة للأمم المتحدة، هي منظمة الأغذية والزراعة (الفاو)، والصندوق الدولي للتنمية الزراعية، ومنظمة الأمم المتحدة للطفولة (اليونيسيف)، ومنظمة الصحة العالمية، وبرنامج الأغذية العالمي، عن أن الأزمات المتعددة التي عاصرها العالم خلال السنوات القليلة الماضية، دفعت 122 مليون شخص إضافي إلى هوة الجوع منذ عام 2019.

ووفق التقرير يبلغ عدد الأشخاص الذين يواجهون الجوع حالياً، نحو 735 مليون شخص، مقابل 613 مليوناً في 2019، وذلك بسبب جائحة كورونا والصدمات المناخية المتكررة والصراعات، بما في ذلك الحرب في أوكرانيا. وحذرت الوكالات الخمس في التقرير من أن هدف التنمية المستدامة المتمثل في القضاء على الجوع بحلول عام 2030، لن يتحقق في حال بقيت الاتجاهات الراهنة على حالها.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

الطيران الخاص ينتعش في دول الخليج

شهدت منطقة الخليج العربي تسارعاً في نشاط الطيران الخاص، بقيادة السعودية ومن بعدها الإمارات وقطر مع تسارع قطاع الأعمال وتنامي الحركة البيئية، بالإضافة إلى زيادة الطلب من خارج المنطقة، وفقاً لما ذكرته معلومات لشركة متخصصة في الطيران الخاص في المنطقة.

ووفق شركة "فيسنا"، المتخصصة في خدمات رحلات الأعمال التي تتخذ من دبي مقراً لها، استمرت منطقة الشرق الأوسط خلال الربع الأول 2023 كإحدى

الأسواق الرئيسية للشركة، في وقت كانت أوروبا واحدة من الوجهات الرئيسية للرحلات المغادرة من الشرق الأوسط، وكانت فرنسا وسويسرا والمملكة المتحدة هي الدول الأعلى طلباً في هذا الصدد. بالإضافة إلى ذلك، كانت أكثر طرق المغادرة تكراراً للرحلات الإقليمية داخل الشرق الأوسط هي الإمارات إلى السعودية والمسار العكسي.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)

122 million "New" Hungry People in the World

A report prepared by the United Nations, in cooperation with five United Nations specialized agencies, the Food and Agriculture Organization (FAO), the International Fund for Agricultural Development (IFAD), the United Nations Children's Fund (UNICEF), the World Health Organization (WHO) and the World Food Programme (WFP), shows that multiple crises over the past few years have pushed an additional 122 million people into hunger since 2019.

According to the report, the number of people currently facing hunger is about 735 million people, compared to 613 million in 2019, due to the Corona pandemic, frequent climate shocks, and conflicts, including the war in Ukraine. In the report, the five agencies warned that the Sustainable Development Goal of ending hunger by 2030 will not be achieved if current trends remain unchanged.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



Private Aviation Rebounds in the Gulf

The Arabian Gulf region has witnessed an acceleration in private aviation activity, led by Saudi Arabia and then the UAE and Qatar, as the business sector accelerates and intra-regional traffic grows, in addition to increasing demand from outside the region, according to information from a private aviation company in the region.

According to Vista, a Dubai-based business travel services company, the Middle East continued during the first quarter of 2023 as one of the company's main markets, while Europe was one of the main destinations for flights departing from the Middle East, with France, Switzerland and the United Kingdom being the most sought-after countries in this regard. In addition, the most frequent departure routes for regional flights within the Middle East were UAE to Saudi Arabia and the reverse route.

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



Saudi Arabia: Factory Investments Exceed \$ 382 Billion

Factory investments in Saudi Arabia touched 1.433 trillion riyals (\$382.1 billion) during the first quarter of this year, an increase of 6.5 percent compared to the same period last year, which recorded 1.345 trillion riyals (\$358.6 billion).

According to the statistical bulletin for industrial licenses issued by the Saudi Ministry of Industry and Mineral Resources, the number of existing factories in the Kingdom exceeded 10.8 thousand factories, compared to 10.4 thousand factories in the first quarter of last year, an increase of 3.1 percent.

Saudi factories were able to employ more than 725.5 thousand workers during the first quarter of this year, compared to the same period of the previous year (648.8 thousand), with a growth rate of 11.8 percent.

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



السعودية: استثمارات المصانع تتخطى 382 مليار دولار

لامست استثمارات المصانع في السعودية 1.433 تريليون ريال (382.1 مليار دولار) خلال الربع الأول من العام الحالي، بزيادة قدرها 6.5 في المئة مقارنة بالفترة ذاتها من العام المنصرم، التي سجلت 1.345 تريليون ريال (358.6 مليار دولار).

ووفق النشرة الإحصائية للتراخيص الصناعية الصادرة عن وزارة الصناعة والثروة المعدنية

السعودية، تجاوز عدد المصانع القائمة في المملكة 10.8 ألف مصنع، قياساً بـ 10.4 ألف مصنع في الربع الأول من العام الفائت، بارتفاع نسبته 3.1 في المئة.

وتمكن المصانع السعودية من توظيف أكثر من 725.5 ألف عامل خلال الربع الأول من العام الحالي، مقارنة بالفترة نفسها من العام السابق (648.8 ألف)، وبنسبة نمو 11.8 في المئة.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)

Chinese Exports Contracted by 12.4%, the Lowest Level in 3 Years

China's exports contracted more than expected in June, weighed down by shrinking global demand and increased concerns about the world's second-largest economy.

Customs data showed the value of Chinese exports in dollars fell 12.4 percent in June compared to a year ago.

This is a much larger decline than expectations of a 9.5 percent decline and a 7.5 percent year-on-year decline in May.

Imports fell 6.8 percent from June last year, also worse than expectations of a 4 percent drop and a 4.5 percent annual decline in May.

Source (CNBC Arabic Website, Edited)



انكماش الصادرات الصينية بـ 12.4% في أدنى مستوى منذ 3 سنوات

انكشفت صادرات الصين أكثر من المتوقع في يونيو (حزيران)، متأثرة بانكماش الطلب العالمي وزيادة المخاوف بشأن ثاني أكبر اقتصاد في العالم.

وأظهرت بيانات الجمارك عن تراجع قيمة الصادرات الصينية بالدولار بنسبة 12.4 في المئة في يونيو مقارنة بالعام الماضي.

ويعد هذا انخفاضاً أكبر بكثير من التوقعات التي تشير إلى تراجع بنسبة 9.5 في المئة وانخفاض 7.5 في المئة سنوياً في مايو.

وانخفضت الواردات بنسبة 6.8 في المئة، بالمقارنة مع يونيو من العام الماضي، وهو أيضاً أسوأ من التوقعات بانخفاض 4 في المئة وتراجع سنوي 4.5 في المئة في مايو.

المصدر (موقع CNBC عربي، بتصرف)

Gold Continues to Shine After Inflation Data Released

Gold prices extended gains after signs of slowing inflation in the United States boosted hopes that the US Federal Reserve will end its interest rate hike cycle sooner than previously thought. Spot gold rose 0.5 percent to \$1,942.19 an ounce. U.S. consumer prices rose slightly in June, recording the smallest annual increase in more than two years as inflation continued to decline. Over the year leading up to June, the consumer price index rose 3 percent, compared with a Reuter's estimate of 3.1 percent. U.S. gold futures rose 0.5 percent to \$1,947.30.

Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)



الذهب يواصل بريقه بعد صدور بيانات التضخم

واصلت أسعار الذهب مكاسبها، بعدما عززت مؤشرات على تباطؤ التضخم في الولايات المتحدة الآمال إزاء إنهاء مجلس الاحتياطي الاتحادي الأمريكي، لدورة رفع أسعار الفائدة في وقت أقرب مما كان يُعتقد في السابق. وارتفع الذهب في المعاملات الفورية 0.5 في المئة إلى 1942.19 دولار للأوقية (الأونصة).

وارتفعت أسعار المستهلكين الأمريكيين بشكل طفيف في يونيو/ حزيران مسجلة أقل زيادة سنوية في أكثر من عامين مع استمرار التضخم في التراجع. وعلى مدى العام المنصرم الذي سبق يونيو/ حزيران، زاد مؤشر أسعار المستهلكين ثلاثة بالمئة مقارنة بتقديرات لرويترز بلغت 3.1 في المئة. كما ارتفعت العقود الآجلة الأمريكية للذهب 0.5 في المئة إلى 1947.30 دولار.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

Iraq Approves Package of Measures to Attract Foreign Investment

Fadi al-Shammari, the political adviser to the Iraqi government, revealed a package of government measures aimed at transforming the country into an attractive environment for foreign investments, including in part legal amendments and various administrative procedures. The government aims to transform Iraq into an attractive country for investment, by identifying eight amendments to provide an integrated work environment for investors.

Al-Shammari stressed that "the vision of the government of Mohammed Shia Al-Sudani aims at the need to transform Iraq into an attractive country for investment by improving the business environment, and developing the country's infrastructure," explaining that "the government realizes that incoming investment plays a crucial role in promoting economic development, creating job opportunities, improving the quality of life of citizens, diversifying the base of the Iraqi economy and developing non-oil sectors, and on this basis, the goal of the Sudanese government is to simplify bureaucratic procedures and enhance transparency in granting investment licenses through Amendments to Government Decisions Relating to Investment".

Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)



العراق يقر حزمة إجراءات لجذب الاستثمار الخارجي

كشفت المستشار السياسي للحكومة العراقية فادي الشمري، عن حزمة إجراءات حكومية تهدف لتحويل البلاد إلى بيئة جاذبة للاستثمارات الخارجية، تضمنت في قسم منها تعديلات قانونية وإجراءات إدارية مختلفة. حيث تهدف الحكومة إلى تحويل العراق لبلد جاذب للاستثمار، عبر تحديد 8 تعديلات لتوفير بيئة عمل متكاملة للمستثمرين.

وأكد الشمري أن "رؤية حكومة محمد شياح السوداني تهدف إلى ضرورة تحويل العراق لبلد جاذب للاستثمار من خلال تحسين بيئة الأعمال، وتطوير البنية التحتية للبلاد"، موضحاً أنّ "الحكومة تدرك أن الاستثمار الوافد يلعب دوراً حاسماً في تعزيز التنمية الاقتصادية وخلق فرص العمل وتحسين جودة حياة المواطنين وتنويع قاعدة الاقتصاد العراقي وتطوير القطاعات غير النفطية، وعلى هذا الأساس فإن هدف حكومة السوداني يتمثل بتبسيط الإجراءات البيروقراطية وتعزيز الشفافية في منح الإجازات الاستثمارية من خلال إجراء تعديلات على القرارات الحكومية التي تتعلق بالاستثمار".

المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصرف)

■ Huawei Defies Ban by Reproducing Fifth-Generation

Phones

The Chinese company Huawei plans to return to the 5G smartphone industry by the end of 2023. Three third-party technology research companies covering China's smartphone sector have announced that Huawei should be able to buy 5G chips domestically using its own advances in semiconductor design tools. The companies said this would be done alongside the chip industry from the international semiconductor manufacturer SMIC.

Source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)



■ هواوي تتحدى الحظر بإعادة إنتاج هواتف الجيل الخامس

تخطط شركة هواوي الصينية للعودة إلى صناعة الهواتف الذكية المدعومة بالجيل الخامس (5 جي) بحلول نهاية 2023. وأعلنت ثلاث شركات أبحاث تكنولوجية تابعة لجهات خارجية تغطي قطاع الهواتف الذكية في الصين عن أنّ هواوي ينبغي أن تكون قادرة على شراء رقائق 5 جي محليًا باستخدام تطوراتها الخاصة في أدوات تصميم أشباه الموصلات. وبيّنت الشركات أن ذلك سيتم جنباً إلى جنب مع صناعة الرقائق من شركة تصنيع أشباه الموصلات الدولية (أس.أم.آي.سي). المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرف)

■ Promising Tourist Summer with High Occupancy of

Jordanian Hotels

Jordan is reaping the benefits of its plan to turn the wheel of tourism back on the back of signs of recovery in the sector, especially with the growth of hotel activity in various regions of the country. Occupancy rates in most hotels and tourist resorts indicate a significant recovery, exceeding forty percent, and are expected to rise with the peak tourist season in the summer.

Statistics from the Jordan Hotel Association showed that hotel occupancy in Aqaba reached 54 percent, while in the capital Amman, it reached 50 percent, in the Dead Sea, it reached 47 percent, and in Petra, it reached 30 percent.

The number of hotels in all governorates of the country except the Aqaba Economic Zone is 540 hotels of all categories, including about 28,000 rooms.

Source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)

■ صيف سياحي واعد مع ارتفاع إشغال الفنادق الأردنية

بدأ الأردن يجني ثمار خطته لإعادة عجلة السياحة إلى الدوران بعد أن ظهرت علامات التعافي على القطاع خاصة مع نمو نشاط الفنادق بمختلف مناطق البلاد. حيث تشير نسب الإشغال في معظم الفنادق والمنتجعات السياحية إلى انتعاش كبير حيث تجاوزت الأربعين في المئة ومن المتوقع أن ترتفع مع ذروة الموسم السياحي في فصل الصيف. وأظهرت إحصائيات جمعية الفنادق الأردنية، وصول نسبة إشغال الفنادق في العقبة إلى 54 في المئة، أما في العاصمة عمان فبلغت 50 في المئة، وفي البحر الميت بلغت 47 في المئة، وفي البتراء فقد بلغت 30 في المئة.

ويبلغ عدد الفنادق في جميع محافظات البلاد باستثناء منطقة العقبة الاقتصادية 540 فندقاً من جميع الفئات تتضمن نحو 28 ألف غرفة تقريباً.

المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرف)

